

英语词汇巧战一本通系列丛书

大学英语

最新大纲

六级词汇

万元一本通

攻克 710分

科学测试 规划学习进度

> 合理分类 突出高频词汇

主编 戴 云 主审 郭崇兴

经典考题 检测掌握程度

> 名师导学 剖析常见考点

Person de la constitución de la

机械工业出版社 CHINA MACHINE PRESS 巧记妙招 点津记忆方法

英语词汇巧战一本通系列丛书

大学英语六级词汇巧战一本通

主编戴云

副主编 赵博阳 田英涛

参编 朱晓苑 黄欣朱嘉李梅

薛 瑶 张 充 张海燕 王 芬

杨洪张敬樊玲方芳

周晖

主 审 郭崇兴



机械工业出版社

ı

本书是按照最新英语六级考试大纲要求编写的,根据词汇掌握的难易程度,将大纲词汇分为六级一般词汇、六级高频词汇和六级超纲词汇,便于广大考生有的放矢地复习。一般词汇和高频词汇部分都配有一定量的测试题,根据测试成绩,给出了不同的复习建议。针对高频重点词汇,给出了真题例句。针对重要知识点和考点,给出了"名师导学"。本书灵活地运用了各种词汇记忆方法,帮助读者巧记词汇。

图书在版编目(CIP)数据

大学英语六级词汇巧战一本通/戴云主编。一北京:机械工业出版社,2006.3

(英语词汇巧战一本通系列丛书) ISBN 7-111-18651-6

Ⅰ. 大 ... II. 戴 ... III. 英语—词汇—高等学校—水平考试—自学参考资料 IV. H313

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2006) 第 017805 号

机械工业出版社(北京市百万庄大街 22 号 邮政编码 100037)

策划编辑: 孟玉琴 责任编辑: 孟玉琴

责任印制: 洪汉军

三河市宏达印刷有限公司印刷

2006年3月第1版第1次印刷

787mm×1092mm1/48 · 13.916 印张 · 498 千字

0 001-6 000 册

定价: 18.80 元

凡购本书,如有缺页、倒页、脱页,由本社发行部调换

本社购书热线电话(010)68326294

编辑热线: (010) 68354423

封面无防伪标均为盗版

前言

英语单词怎样才能记得又快又牢,是词汇学习公认的难题。对于即将参加六级考试的考生来说,满目的陌生词汇让人不知所措。英语单词学习能否速成?众多考生苦苦追问。经过多年的研究和试验,我们推出了这本《大学英语六级词汇巧战一本通》。

本书严格按照《大学英语教学大纲词汇表》中的词汇编写,涵盖了大纲中的所有词汇,同时也囊括了历年真题中所出现的常考超纲词汇。

本书把大纲词汇按难易程度进行了分级,考生可根据自身的英语水平选择合适有效的复习策略。本书打破了以往很多词汇书主次不清、难易不分、平均分配时间和精力的编排方式,给考生以更明确的指导,既节省了时间,又提高了效率,从而帮助学生在最短的时间内全面掌握和运用六级词汇。

本书想考生所想,在以下方面精心构思:

为加强复习的针对性,本书首先给出了一般词汇和高频词汇 测试成绩与复习建议对照表,对不同程度的考生给予不同的复习 建议。

本书正文包括六级一般词汇、六级高频词汇和六级超纲词汇 三个部分。在一般词汇和高频词汇前各提供了一定数量的测试题, 考生在学习词汇之前最好先自我测试,根据测试成绩, 参照本书提供的建议, 制订出自己的复习计划。

本书高频词汇部分采用的是以句带词、以词带词的独到编排方法。本书一反词汇手册、工具书以词带句的惯常安排,先呈现给读者的是一个历年真题中出现的句子或一个典型例句,而后才是单词的常规信息。为了有效地帮助考生横向快速扩展词汇,本书在这一部分设置了"想一想",率先推出了让考生耳目一新的"联想词",这样做可以让考生开阔视野,举一反三,成串记忆。因为这一部分的单词是考生应重点掌握的单词,考生不但要掌握单词的几层意思以及它的扩展词,还要熟悉其用法。另外,英语中有许多特殊用法、习惯搭配,这是在语言形成和发展的长期过程中保留下来的,无法用一般的语法规则来套用和解释。针对这种情

-

况,本书在相关词条下设有"名师导学",虽寥寥数语,却能一针见血地解开许多考生百思不解的疑惑。

本书的另一个重要特点就是高度重视历年真题。本书绝大多数例句摘自过去十年来的全真六级试卷,例句出自全真试题 之多、涉及全真试题面之广,前所未有,这也是六级考试之前 极好的热身训练。为了更好地比较同义项在英汉双语语境中的异同,帮助考生更好地学习记忆词汇,我们对例句也附上了汉语译文,让学生在记忆词汇的同时,进行考试真题的实战演练,以使考生在考场上面对试题时也能从容不迫、驾轻就熟。

本书附录的编排也打破了常规的附录结构安排,加入了六级常用词组和六级写作词汇两类应试性内容,使考生既能掌握单词、词组,又能提高写作能力。

本书为考生提供了最佳的六级英语词汇解决方案。仔细研读本书,突破词汇难关指日可待。

编者

目 录

-16-	<u> </u>
FIT	===
Ħυ	

各部分词汇测试成绩与复习建议对照表	1
第一部分 六级一般词汇及测试题	3
一、六级一般词汇测试题	3
二、六级一般词汇	11
第二部分 六级高频词汇及测试题	79
一、六级高频词汇测试题	79
二、六级髙频词汇	93
第三部分 六级超纲词汇	557
附录	566
附录一 常用词组	566
粉录 一 党田写作 词汇归 坐	617

各部分词汇测试成绩与复习建议对照表

11

松七年票	谷崎知瀬	(小)物質短漢	复为建议
TIC JAM BA	,	测试成绩≥95	基本不用专门复习,在学习中运用、复习即可
	测试时间: 50 分钟 测试题量: 100 题	95>测试成绩>82	建议迅速整理出没有掌握的词汇,重点复习,一天为一个复习周期,反复循环两到四个周期
一般词汇	分值计量: 1分/题测试要求:在规定时间内	82>测试成绩≥67	建议迅速整理出没有掌握的词汇,重点复习,两到三天为一个复习周期,反复循环三到五个周期
	独立连续闭卷测试	67>测试成绩	建议全面复习的同时,整理出大量没有掌握的词汇,重点复习,三到五天为一个周期,坚持循环四到六个周期
		测试成绩≥95	建议迅速整理没有掌握的词汇,重点复习,一天为一个周期,坚持反复复习两到四个周期
1. 1. 1.	测试时间: 105 分钟测试题量: 200 题	95>测试成绩≥84	建议迅速整理出没有掌握的词汇,重点复习,两到三天为一个复习周期,反复循环四到六个周期
南	BE 打间内	84>测试成绩≥69	建议迅速整理出没有掌握的词汇,重点复习,三到五天为一个复习周期,反复循环四到五个周期
	供工进场内仓侧风	69>测试成绩	建议全面复习的同时,整理出大量没有掌握的词汇,重点复习, 一周为一个周期,坚持循环四到六个周期

— 1 **—**

对照表特别说明:

- 1. 表中所指的一个周期是指格该部分没有掌握的单词完整地复习一遍所用的时间。
- 在每个周期中,将每天的单词分成 2~3 个时间段来记忆,多次少量比一次多量的效果要好。并不断总结构词法,将构词法知 识运用在记单词中。
- 3.每次记忆词汇的过程中,一定要对不同陌生程度的单词做上不同的标记。反复记忆的过程中,一定要反复标记,反复筛选陌生
- 4.每次在记忆新词之前,一定要浏览前一天已背的词汇。单词不是简单地重复记忆,同一个周期中,尽可能地充分利用零碎时间, 在不同的场景下反复记忆。
- 5. 背单词的第一步,最好是能够大声地朗读出来。同时,可以变换背单词的方式,如在纸上写、造句、公交车上背、写邮件······ 随时保持记忆的新鲜感。
- **识记新词一定要理解其含义和用法,认真研读经典例题和例句。每天的单词记忆一定辅以大量的练习题,在运用中掌握词汇。**
- 7.整册词汇复习完后,希望大家还要巩固自己的成果,格书翻到前面,对曾经记忆的单词再进行复习,以达到长期记忆的目的。
 - 本复习进度表是根据本书的结构特点,结合测试学课题研究和多位英语教学一线教师自身多年的教学研究成果编制而成的,供 广大读者参考。

第一部分 六级一般词汇及测试题

一、六级一般词汇测试题

Directions: Fill in the blanks with the appropriate words from the box. Change the form if necessary.

Test 1

bachelor	administer	advance	air	article
a ttend	bar	bear	battle	address
1) She w	as so kind that	she came to		the medicine to
the lonely old	l sick woman.			
2) We w	ill be off the	for	r the summe	er and returning
for a new ser	ies in the autum	ın.		
3) To do	the job, you m	ust have at le	ast a	degree in
chemistry.				
4) The	strength and si	uccess of the	German	had
surprised eve	rybody.	X		
5) Since	1997, participa	iting countrie	s have been	·
annual meeti	ngs to decide o	on the rules i	or impleme	nting the peace
plan.				
6) When	ı you are ill, v	wanting to go	et well aga	in is often half
the	<u>_</u> ·			
7) They	will seek to per	rsuade journa	lists to supp	ort their client's
case in appro	priate newspap	ег	_·	
8) He is	determined to		himself to t	he key difficult
problems in t	the process of p	roduction.		
9) You	must	in mind	that your p	parents hope to
depend on yo	ou to become a	good doctor.		

IU) He	nas oeen	nom p	laying for or	ie year because
of his using	excitant.			
Test 2				
book	bother	branch	bridge	browse
button	capital	change	coin	collect
<u> </u>		out into cosm		
	 	iquarters for the	-	
		ices, he is cons		
		the g		_
aspirations.			, p =	
-	set the play in	a hotel room, a	and Frank and	i Betty Spencer
		le who		- 200, op 2200.
	_	nputer class for		hours, and we
		on the	•	
		to co	-	eir local water
		rises are no hig	-	
		come round to		
	onth one of th			
		that up to hal	f of their en	nolovees spend
		day		
		eard it called th		nair, and I think
		after that day.		,
		for my daughter	r, but they're t	oo large. Can I
	nem for a smal	_	•	J
10) Wh	en evaluating	capital budg	eting decision	ons, it is this
		ald be used		
of			•	· •
Test 3				
compositi	on concert	content	conch	
		custom		
		n of the problem be couched in		
	roco cristii (i)	oc couclict III	oberamonar m	ams.
		4		

2) In the	ne	_ of resear	ching custor	mer needs, we
discovered h	ow few familie:	s have adequa	ate life insur	ance.
3) They	are most definit	tely not requi	red to know	the
of every hous	sehold in their a	reas before b	illing.	
4) In tho	se days it was t	he	_ for farmer	rs to give part of
their crop t	o the lord of the	e manor.		
5) Mage	College hosts	a program of	special ever	nts that includes
art exhibition	ns and	by fo	lk musician	s of local and
national repu	tation.			
6) Not	all of these s	subjects, hov	vever, may	necessarily be
acceptable as	admission requ	airements for	particular _	
courses or pa	rticular facultie	s.		
7) The r	elationships of	women to th	e health-care	e system and to
the criminal	law are	W	ith in chap	ters 9 and 11
respectively.				
8) In oth	er words, infor	mation receive	ved must hav	ve the same
	and organization	on as informa	tion sent.	
9) Howe	ver, business lu	ınches may	u	p from time to
time—and als	so evening invit	ations which	involve dinin	ig at restaurants.
10) He v	was grateful to	be in a	that	recognized the
	ation and traini	ng for manag	ement.	
Test 4	·			
deliver	description	desert	employ	even
express	fair	familiar	file	film
1) Severa	l thousand sold	iers	every ye	ar, and military
	cnowing the cor			•
				ucts, including
	tibiotics and asp		_	•
				its to drown the
	e family cat wo			
				e knew that her
	admitted to Har			

5) Howe	ever, this was	not because th	e goods were un	int for use but
rather because they included goods of a different				
6) The na	aturalness and	l energy in Fiel	lds' performance	es made these
po	opular with	both middl	le-class and v	working-class
audiences.				
7) This r	refrigerator do	esn't seem to	be very	Just put
a block of wo	ood under its	bottom.		
8) Arrivi	ing at Polly's	door, Jack ch	necked the number	ber one more
time against	the information	on in his	and kno	cked.
9) She ca	ame up to me	and started ta	lking in such a	
way that I the	ought I must l	have met her b	efore.	
10) Wear	ring my comp	petition hat, I s	hall be happy to	examine any
evidence whi	ich suggests t	hat competitio	n is not	
Test 5				
flow	general	gift	goal	hafi
beer	house i	immediate	industr.	
near	20200	шшсамс	industry	поп
			he countryside o	1
1) This _	de	escription of the		versimplifies
1) This _ what is really	de very comp	escription of the	he countryside of soils and clin	oversimplifies mate.
1) This _ what is really 2) The fi	a very comp	escription of the	he countryside of of soils and clim y was to define	oversimplifies mate.
1) This _ what is really 2) The fi strategies were	a very comp irst re actually use	escription of the licated pattern of the studied by these ma	he countryside of of soils and clim y was to define	nate. what power
1) This _ what is really 2) The fi strategies wer 3) Rachei	a very comp irst re actually use	escription of the licated pattern of the studed by these made and ran out of the students.	he countryside of soils and climy was to define anagers.	nate. what power
1) This _ what is really 2) The fi strategies wer 3) Rachei taxi to take he	a very comp irst re actually use I left the office er home in gr	escription of the licated pattern of the studed by these made and ran out of the eat haste.	he countryside of soils and clind y was to define anagers. on to the street,	nate. what power
1) This _ what is really 2) The fi strategies wer 3) Rache taxi to take he 4) Occasi	a very complirst re actually used left the officer home in grandonal gunshor	escription of the licated pattern of the studed by these made and ran out of the eat haste.	he countryside of soils and climy was to define anagers. on to the street,	nate. what power
1) This _ what is really 2) The fi strategies wer 3) Rachel taxi to take he 4) Occas seems to know	a very complist re actually used left the office of the complete in grandom with the complete in grand	escription of the licated pattern of the stude ed by these made and ran out of eat haste. Its can still be the guns and if	he countryside of soils and climy was to define anagers. on to the street, anyone is hit.	wersimplifies mate. what power a ough no one
1) This _ what is really 2) The fi strategies wer 3) Rache taxi to take he 4) Occas seems to know 5) The m	a very complirst re actually used left the office of the complex	escription of the licated pattern of the stude ed by these made and ran out of eat haste. Its can still be the guns and if	he countryside of soils and climy was to define anagers. on to the street, anyone is hit. or seeing that info	wersimplifies mate. what power a ough no one
1) This _ what is really 2) The fi strategies wer 3) Rache taxi to take he 4) Occas seems to know 5) The more	a very complirst re actually used left the office of the in gradient with an agers were in be a second of the complex to the	escription of the licated pattern of the stude ed by these made and ran out of eat haste. Its can still be the guns and if responsible for oth directions,	he countryside of soils and climy was to define anagers. on to the street, anyone is hit. or seeing that info, as needed.	wersimplifies mate. what power a ough no one formation and
1) This _ what is really 2) The fi strategies wer 3) Rache taxi to take he 4) Occas seems to know 5) The more	a very complist re actually used left the officer home in grandom with the officer with the complete the com	escription of the licated pattern of the stude ed by these made and ran out of eat haste. Its can still be the guns and if responsible for oth directions,	he countryside of soils and climy was to define anagers. on to the street, anyone is hit. or seeing that info	wersimplifies mate. what power a ough no one formation and
1) This _ what is really 2) The fi strategies wer 3) Racher taxi to take he 4) Occas seems to know 5) The m resources 6) In the Japanese busin	a very complist re actually used left the office of home in grandom with the office of home in both the office of home in grandom in both the office of home in grandom in both the office of home in grandom in the office of home in the offi	escription of the licated pattern of the stude of the guns and if the responsible for the directions, gnificent wase, we are still be student of the stud	he countryside of soils and climy was to define anagers. On to the street, anyone is hit. Or seeing that info, as needed. Which was a	oversimplifies mate. what power a ough no one formation and
1) This _ what is really 2) The fi strategies wer 3) Rache taxi to take he 4) Occas seems to know 5) The m resources 6) In the Japanese busin 7) The fi	a very complirst re actually used left the office of home in grain and gunshow who fires the managers were in banagers were in banagers was a manager details of the manager of the manag	escription of the licated pattern of the stude of the guns and if the responsible for the directions, gnificent wase, we are still be student of the stud	he countryside of soils and clind y was to define anagers. On to the street, the anyone is hit. For seeing that information as needed, which was a from Environment.	oversimplifies mate. what power a ough no one formation and
1) This _ what is really 2) The fi strategies wer 3) Racher taxi to take he 4) Occas seems to know 5) The m resources 6) In the Japanese busin 7) The fi Michael Hese	a very complirst re actually used left the office of home in grain and gunshow who fires the hanagers were in banagers were in banagers was a manager details of eltine still have	escription of the licated pattern of the stude of the stu	he countryside of soils and clind y was to define anagers. On to the street, the anyone is hit. For seeing that information as needed, which was a from Environment.	oversimplifies mate. what power a ough no one formation and from a ent Secretary

9) A fi	ve-day week i	has found an		welcome and much
popularity:	since it was o	fficially adop	ted across t	he country.
10) Th	e refugees h	ave been fe	d, clothed	and by
welfare org	anizations an	ound the wor	ld.	
Test 6				
kill	last	lead	lot	mark
master	mean	might	mine	minute
			<u> </u>	to a ninety-day
				can cause expelling
from welfar				
2) The	car stopped	outside a use	ed car	at the end of
the street.				
3) On	May 3, 188	5, police fire	ed into a c	rowd of strikers in
	ounding man			
				orked for him and
	those who he			
		_		growth rate, but the
	rity did not _			,
6) Bef	ore World W	ar I, more th	nan a millio	on workers labored
				
				_ the years, some
	main, resultir			
				and her clothes are
	t up to the _			
9) I wa	ented to tell	him I	be th	e only one besides
	would be vo			·
10) The	sculpture of	a group of	heroes in th	e centre of the city
	/s a			•
Test 7				
mirror	paper	park	part	period
	pipe			_
				torists who illegally

1)

in and around existing bus stops.	
2) Their designs, for the most, correspond to actual	
needs and regulations on environmental demand.	
3) She turned away from the and, putting her	•
cosmetics in a vanity bag, opened the door.	
4) There was a big newsstand behind the policemen, and he	,
thought of buying a	
5) If we all our money, I am sure we will have	,
enough to buy her a present.	
6) The house they are going to rent is 19th century and has	}
furniture of the	
7) Gas and drainage had broken as a result of the	,
settlement and there was a risk of further breaks.	
8) The murderer a gun on the corpse to make the)
death look like suicide.	
9) Catherine, who had been rather as a child, was	8
now an attractive young woman.	
10) I would like to go into this argument in some detail, bu	t
time does not it.	
Test 8	
power present press pretty program]
pronounce race reason receive refer	
1) I felt nervous going into the exam, but after I go	ıt
started I loosened up some.	
2) A for a play contains a list of the actors' name	S
and other information about the play.	
3) He made the mistake of underestimating the o	f
the press and failed in the election.	
-	
4) He along the road on his bike in order to get to hi	s
4) He along the road on his bike in order to get to his office on time.	Š

6) Many favorable comments were from teachers
and pupils concerning the wide ranging applications and future work
opportunities available in Chemistry.
7) The press has been invited to a conference to hear
the government's statement on the event.
8) Although she did not mention any names, everyone knew
who she was to.
9) One that computer books have improved and
increased is that ownership and awareness of computers has grown.
10) When the judge sentence on the prisoner, he
suddenly burst into tears.
Test 9
revolution role rough tap satisfaction
season sentence share shoot shoulder
1) Since man is able to such resources as oil and
metals, why can't he develop and harness other energy resources?
2) He looked at his work with a smile of when he had
finished it.
3) One of the players the passer of the opposing
team and was ejected from the game.
4) They argue that our schools are failing our children, and that
the education system needs a
5) He was phoning to wish us all the best for the,
5) He was phoning to wish us all the best for the,
5) He was phoning to wish us all the best for the, which was really nice.
5) He was phoning to wish us all the best for the,which was really nice.6) The leaders are public servant and should the joys
5) He was phoning to wish us all the best for the, which was really nice. 6) The leaders are public servant and should the joys and hardships of the masses.
5) He was phoning to wish us all the best for the, which was really nice. 6) The leaders are public servant and should the joys and hardships of the masses. 7) The state has a dual: to support business on the one
5) He was phoning to wish us all the best for the, which was really nice. 6) The leaders are public servant and should the joys and hardships of the masses. 7) The state has a dual; to support business on the one hand and to be the guardian of social welfare on the other.
5) He was phoning to wish us all the best for the, which was really nice. 6) The leaders are public servant and should the joys and hardships of the masses. 7) The state has a dual; to support business on the one hand and to be the guardian of social welfare on the other. 8) If I had possessed a gun that day I would have
5) He was phoning to wish us all the best for the, which was really nice. 6) The leaders are public servant and should the joys and hardships of the masses. 7) The state has a dual; to support business on the one hand and to be the guardian of social welfare on the other. 8) If I had possessed a gun that day I would have Frank; that is how bad I felt.

10) She has served her _____ of ten years' imprisonment and will now be released. Test 10 sound spring stamp succeed spare world suggest uniform want tower 1) When I _____ that some villagers must have come in for a free drink, Mr. Thompson shook his head. 2) The astronauts _____ in returning from the moon to the earth according to the plan. 3) The ear picks up _____ waves and converts them into signals that it sends to the brain. 4) By his own account, Joyce arrived at the pavilion, in Blackshirt _____, about half an hour before the meeting. 5) If anyone can ____a couple of hours a week to help out, it would be much appreciated. 6) When I read the news these days, I sometimes wonder what the _____ is coming to. 7) The Board of Education was far from happy with the rules and throughout the _____ and summer the dispute rumbled on. 8) I stood there feeling ugly and out of place, a large man over this crumpled child. 9) Individuals seeking first-day cancellations of the new _____ should purchase them at a post office and place them on addressed envelopes. 10) I never _____ to work in a factory, having seen the effect it had on my father. Keys: Test 1 1) administer 2) air 3) bachelor 4) advance 5) attending 6) battle 7) articles 8) address 9) bear 10) barred Test 2 1) branched 2) bridge 3) booked 4) button

7) browsing 8) coined

6) collect

5) bother

	9) change	10) capital		
Test 3	1) couched	2) course	3) compositio	n 4) custom
,	5) concerts	6) degree	7) dealt	8) content
	9) crop	10) company		
Test 4	1) desert	2) employs	3) deliver	4) expressed
	5) description	6) films	7) even	8) file
	9) familiar	10) fair		
Test 5	1) general	2) goal	3) hailed	4) heard
	5) flowed	6) gift	7) ironed	8) industry
	9) immediate	10) housed		
Test 6	1) lead	2) lot	3) killing	4) mean
	5) last	6) mines	7) mark	8) minute
	9) might	10) master		
Test 7	1) park	2) part	3) mirror	4) paper
	5) pool	6) period	7) pipes	8) planted
	9) plain	10) permit		
Test 8	1) pretty	2) program	3) power	4) raced
	5) presenting	6) received	7) press	8) referring
	9) reason	10) pronounce	i	
Test 9	1) tap	2) satisfaction	3) roughed	4) revolution
	5) season	6) share	7) role	8) shot
	9) shoulders	10) sentence		
Test 1	91) suggested	2) succeeded	3) sound	4) uniform
	5) spare	6) world	7) spring	8) towering
	9) stamps	10) want		
	六级一般	词汇		

A

a/an [ə/æn] n./art. 一个;每,每一;任何一个 ability [ə'biliti] n. [C, U] 能力,才能,才智;技能,本领 able ['eibl] a. 能够,有能力的,能干的;胜任的,称职的 about [ə'baut] ad. 在四周,到处;差不多,大约;在附近 prep.